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МУ-ПЛЕВЕН ТЪРЖЕСТВЕНО ОТПРАЗНУВА СВОЯ 41-ВИ РОЖДЕН ДЕН

ПО ПОВОД ПРАЗНИКА ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА 
АКАДЕМИЧНАТА ОБЩНОСТ БЯХА УДОСТОЕНИ С ПЛАКЕТИ 

На 2 ноември 2015 год. Меди-
цински университет – Плевен тър-
жествено отбеляза 41-та годишнина 
от създаването на висшето училище. 
Официалната му рождена дата е 31 
октомври 1974 г., когато в града 
тържествено е бил открит Медицин-
ският факултет към структурата на 
Медицинска академия – София, с 
обучение в една специалност - 
„Медицина”. В Академичния кален-
дар на МУ-Плевен, с решение на 
Академичния съвет, тази дата е отбе-
лязана като празнична. Ректорски-
ят съвет на висшето училище реши, 
тази година празникът на Универси-
тета да бъде честван на 2 ноември.

Тържеството се състоя в зала 
„Магнум“ на Втора клинична база. 
То започна с внасяне на символите 
на Университета и посрещане на 
ръководството на висшето училище 
с химна на академичната общност.

Приветствено слово по повод 
празника, произнесе Ректорът на 
Университета, проф. Славчо Томов. 
„Един народ, който има съзнание, 
култура, писменост, наука, непре-
менно ще има светла и трайна бъд-
нина!“ – това са думи на Васил 
Друмев. Намирам символика във 
факта, че Медицински университет 
– Плевен тази година чества своя 
Празник в светлината, а вярвам и в 
духа на 1 ноември – Деня на народ-
ните будители. В духа на празника 
на будителите, днес ние честваме де-
лото на основателите и пионерите, 
които през далечната 1974 г. посяха 
зърното на медицинското образова-
ние и наука в град Плевен, пола-
гайки основите на плевенската Алма 
Матер. Нашите ръководители и 
учители ни завещаха богато наслед-
ство, което ни задължава – на първо 
място, да познаваме имената и дела-
та им и да ги уважаваме и почитаме. 
И на второ място – ние сме длъжни 
да съхраняваме и развиваме сътворе-
ното и изграденото от тях, и от поко-
ленията преподаватели на Плевен-
ския медицински университет. Ние 
сме длъжни да следваме техния 
пример, а той е да изграждаме 

качествени медицински и здравни 
кадри и да утвърждаваме и издигаме 
авторитета на Медицински универ-
ситет – Плевен в Европа и по света”, 
каза в своето слово проф. Томов.

С едноминутно мълчание бе от-
дадена почит към паметта на загина-
лата при тежката катастрофа в 
тунела „Витиня” доц. д-р Десислава 
Статева.

За пореден път, на Празника на 
МУ-Плевен се проведе официална 
церемония по тържествено връчва-
не на награди за академично разви-
тие на представителите на акаде-
мичната общност, които през изми-
налата една година са придобили 
научни степени и са заели нови 
академични длъжности. С плакет 
„За заслуги към Университета“ бяха 
удостоени петима представители на 
академичната общност, придобили 
научната степен „доктор на науки-
те” и заели академичната длъжност 
„професор” - проф. д-р Савелина 
Поповска, д.м.н. – за придобиване на 
научната степен „доктор на 
науките” и заемане на академичната 
длъжност „професор” по научната 
специалност „Патологоанатомия и 
цитопатология“, проф. Ангелина 
Стоянова, д.х. – за заемане на акаде-
мичната длъжност „професор” по 
научната специалност „Химия“, 
проф. д-р Цеца Дойчинова, д.м. – за 
заемане на академичната длъжност 
„професор” по научната специал-
ност „Инфекциозни болести”, 
проф. д-р Силвия Янкуловска, д.м.н. 
– за придобиване на научната сте-
пен „доктор на науките” и заемане 
на академичната длъжност „профе-
сор” по научната специалност „Со-
циална медицина и организация на 
здравеопазването и фармацията“, и 
доц. д-р Пламен Божинов, д.м.н. – за 
придобиване на научната степен 
„доктор на науките” по научната 
с п е ц и а л н о с т  „ Н е в р о л о г и я  и  
неврохирургия“.

С плакет на МУ–Плевен висшето 
училище удостои 14 представители 
на академичната общност,заели 
академичната длъжност „Доцент” и 

един „Главен асистент“. Сред тях са 
доц. д-р Николай Николов, доц. д-р 
Любомир Бешев, доц. д-р Мая 
Стоименова, доц. д-р Ваня Цветкова, 
доц. д-р Людмил Терзиев, доц. д-р 
Павлина Николова,  доц. д-р 
Валентина Мазнейкова, доц. д-р 
Добромир Димитров, доц. д-р 
Виолета Данчева, доц. д-р Крум 
Кафеджийски, доц. д-р Виктория 
Георгиева, доц. д-р Миглена 
Стамболийска. Плакети получиха и 
10 преподаватели, придобили 
научно-образователната степен 
„доктор“. Сред наградените са д-р 
Десислава Петрова, д-р Надя 
Коларова, д-р Христина  Хиткова,  
д-р Даниела Арабаджиева, д-р Ваня 
Бойчева, д-р Мая Кръстанова, д-р 
Георги Димитров, д-р Йордан 
Вълешков и д-р Николай Янев.

Т ъ р ж е с т в о т о  п р о д ъ л ж и  с  
Празничен концерт на Плевенската 
филхармония  - „Концерт от 
бисове“, със солист Чавдар Вълков, 
цигулка.

Информацията предостави 
В. Дукова
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ДВОЙНА ПРОМОЦИЯ НА ДИПЛОМАНТИ 
ОТ МЕДИЦИНСКИ КОЛЕЖ И 

ФАКУЛТЕТ „ЗДРАВНИ ГРИЖИ“ 
ОРГАНИЗИРА МУ-ПЛЕВЕН

За първи път в 41-годишната си 
история Медицински университет – 
П л е в е н  о р г а н и з и р а  д в о й н а  
промоция на общо 113 дипломанти 
от Медицински колеж и най-
младото звено на Университета – 
Факултета по здравни грижи.

Тържеството се състоя на 28 
октомври в зала Магнум на Втора 
клинична база. Професионалната 
си клетва положиха 48 възпитаници 
н а  М е д и ц и н с к и я  к о л е ж  -  
професионални бакалаври от 
с п е ц и а л н о с т и т е  „ Р е н т г е н о в  
лаборант“, „Медицински лаборант“ 
и „Социални дейности“, заедно с 65 
бакалаври от специалностите 
„Медицинска сестра“ и „Акушерка“ 
на факултет „Здравни грижи“. 
Средният успех на Випуск 2015 на 
Медицинския колеж е Много добър 
5,23 с 21 отличници (8 рентгенови 
лаборанти, 8 социални работници и 
5  м е д и ц и н с к и  л а б о р а н т и ) .  
Дипломантите от специалност 
„Акушерка“ са със среден успех  
Много добър 4.87, а медицинските 
сестри – Много добър 4.92. Вторият 
по успех дипломант в специалност 
„Медицинска сестра“ е мъж – Тодор 
Чавдаров Курдов с успех Отличен 
5.63.

Ректорът на Медицинския 
университет – проф. Славчо Томов, 
приветства дипломантите, като им 
пожела да намерят достатъчно 
смисъл и мотив да работят като 
истински професионалисти.

“Независимо от избора, който ще 
направите – да работите у нас или в 
чужбина, вие неминуемо ще бъдете 
и з п р а в е н и  п р е д  н е  е д н о  
предизвикателство и постоянно ще 
трябва да се доказвате в условията на 
все по-голяма конкуренция! Затова 
не забравяйте, че вашата професия 
изисква непрекъснато да учите, да 

р а б о т и т е  и  д а  с е  
самоусъвършенствате – само така ще 
успеете, независимо къде сте“ – 
заяви проф. Томов. В края на 
приветственото си слово той се 
обърна към дипломантите с думите: 
„От днес нататък, зад всяко ваше 
п р о ф е с и о н а л н о  д е й с т в и е  и  
решение стои авторитетът на 
вашите преподаватели и името на 
М е д и ц и н с к и  у н и в е р с и т е т  –  
Плевен.” Проф. Томов подчерта, че 
тази обща промоция е важна, 
з а щ о т о  „ а к а д е м и ч н а т а  
общност е силна само когато 
работи заедно, като едно 
цяло, когато върви и твори в 
една посока и това е посоката 
на издигане и утвърждаване 
на плевенската Алма Матер 
на картата на медицинското 
образование не само в Европа 
и в света”.

Д и п л о м а н т и т е  б я х а  
п о з д р а в е н и  с ъ щ о  о т  
Директора на Медицинския 
к о л е ж ,  д о ц .  П а в л и н а  
Йорданова и от Декана на 
Факултет „Здравни грижи“, 
доц. Александър Вълков. 
Поздравителни адреси бяха 
изпратени от УМБАЛ – 
П л е в е н ,  Р З И – П л е в е н  и  
Националното сдружение на 
специалистите по здравни 
грижи.

Отличникът на випуска, 
М а р и я  Г е т о в а ,  с  у с п е х  
отличен 6.00, специалност 
„медицински лаборант“, 
благодари от името на 
випуска на преподавателите, 
които през годините са били 
н е о т л ъ ч н о  д о  т я х ,  
подкрепяли са ги и са 
вярвали в тях. На колегите си 
т я  п о ж е л а  у с п е ш н а  
реализация и да практикуват 
с достойнство и желание 

избраната професия. „И по-често се 
усмихвайте“, завърши обръщението 
си към колегите Мария Гетова.

Ц е р е м о н и я т а  з а в ъ р ш и  с  
тържествено полагане на клетва от 
дипломантите.

С л е д  т о в а  Р е к т о р ъ т  н а  
Медицинския университет връчи 
дипломите на отличниците на 
випуска. Те получиха също плакет и 
грамота за отличен успех.

в-к “Academia medica” 
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МУ-ПЛЕВЕН ИЗПРАТИ С ТЪРЖЕСТВЕНА ПРОМОЦИЯ
СВОЯ 36-ТИ ВИПУСК МЛАДИ ЛЕКАРИ

Н а  4  д е к е м вр и  2 0 1 5  г . ,  с  
тържествена промоция Медицински 
университет – Плевен изпрати 36-ия 
пореден випуск на факултет 
„ М е д и ц и н а .  П о  т р а д и ц и я  
тържеството започна с празнично 
шествие. Преди него, пред сградата 
на Ректората, в присъствието на 
цялото академично ръководство, се 
състоя ритуал по предаване 
символите  на  Университета .  
Атрактивното шествие, с мажоретки 
в началото на колоната, под звуците 
на Общински духов оркестър с 
диригент Пламен Марков, премина 
по улица "Св. св. Кирил и Методий"  
и спря в центъра на Плевен на 
п л о щ а д  " В ъ з р а ж д а н е " .  Т а м  
студентите поднесоха венец пред 
Вечния огън в Параклис-мавзолей 
"Св. Георги Победоносец".

Тържеството продължи в зала 
„Магнум“ на Втора клинична база. 
На вълнуващата церемония в 
препълнената с  дипломанти,  
преподаватели, студенти и близките 
на дипломантите зала, младите 
лекари бяха поздравени от Ректора 
на МУ–Плевен проф. д-р Славчо 
Томов. В приветственото си слово 
той се обърна към тях с думите: 

„Днес вие поемате по нелекия път на 
своята професионална реализация. 
О ч а к в а т  в и  м н о г о  
предизвикателства.  Трудното 
тепърва започва, но помнете: 
е м б л е м а т а  в ъ з п и т а н и к  н а  
МУ–Плевен е  едновременно 
награда и огромно задължение”. 
Ректорът не пропусна да отбележи, 
че двама лекари, завършили 
МУ–Плевен, бяха отличени през 
изминалата година с наградата 
„Млад лекар” на 2015-а. „Д-р 
Д р а г о м и р  Д а р д а н о в  и  д о ц .  
Добромир Димитров доказаха, че 
емблемата лекар – възпитаник на 
Медицински университет – Плевен, 
работи успешно. Спечелвайки това 
отличие те допринесоха за издигане 
на авторитета на своето училище”, 
отбеляза той. Дипломантите бяха 
приветствани и от областния 
управител на Плевен Ралица 
Добрева и кмета на Плевен Георг 
С п а р т а н с к и .  П о  п о к а н а  н а  
Академичното ръководство на МУ-
П л е в е н ,  с п е ц и а л е н  г о с т  н а  
събитието тази година беше 
писателят Георги Мишев, който 
също произнесе приветствено слово 
к ъ м  м л а д и т е  л е к а р и .  С р е д  

о ф и ц и а л н и т е  л и ц а  б я х а  и  
почетният ректор на Университета 
проф. д-р Григор Горчев, доц. д-р 
Нана Нарлиева – бивш Зам.–ректор 
по учебната дейност в МУ-Плевен, 
ръководители на различни здравни 
институции в града и изявени 
здравни специалисти от Плевен. 

Церемонията  продължи с  
връчване на дипломите от Ректора 
на Университета, проф. Сл. Томов. 
74-те абсолвенти от България, 
Македония и Молдова,  след 
успешно завършен 6-годишен курс 
н а  о б у ч е н и е ,  п р и д о б и х а  
образователно-квалификационна 
с т е п е н  „ М а г и с т ъ р ”  и  
професионална квалификация 
„лекар”. Средният успех на Випуск 
2015 е  Много добър 5.09,  а  
отличниците са 23.  Те бяха 
наградени с плакет „Отличник” на 
факултет „Медицина”, комплекти 
научна литература и стетоскопи. 
Първенец на випуска, с успех 
Отличен 5.96, е д-р Александър 
Ангелов Тодоров – дългогодишен 
председател на Студентския съвет и 
носител на приза „Най-изявен 
с т у д е н т “ .  Т о й  с е  о б ъ р н а  с  
приветствено слово към своите 

следва на стр. 5
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колеги. Нарушавайки протокола, д-р Тодоров напусна 
сцената в залата и слезе сред дипломантите. Заедно те се 
поклониха на своите родители и им благодариха за 
положените от тях грижи, за да завършат успешно 
образованието си.

По време на тържеството проф. Славчо Томов връчи 
почетния плакет на Университета на доц. д-р Нана 
Нарлиева – бивш дългогодишен преподавател и 
Зам.–ректор по учебната дейност в МУ-Плевен. 

Програмата продължи с изпълнение на песента 
„Устрем” на Маргарита Хранова от Общински хор 
„Гена Димитрова”. 

в-к “Academia medica” 

продължава от стр. 4

ДВАМА ОТ ТРИМАТА БЪЛГАРСКИ ЛЕКАРИ
НОСИТЕЛИ НА НАГРАДАТА “МЛАД МЕДИК“ ЗА 2015Г. 

СА ВЪЗПИТАНИЦИ НА МУ-ПЛЕВЕН

Д-р Драгомир 
Дарданов, д.м. 
е възпитаник на 
Медицинския 
университет в 
Плевен. Носи-
тел на „Златен 
Хипократ” и 
„Мини-Нобе -
лова награда”. 
Специализирал 

е във водещи клиники в България (СБАЛ по 
Онкология – София, ВМА, УМБАЛ „Д-р Г. 
Странски” – Плевен) и чужбина (САЩ, 
Великобритания и Япония). Участвал е в 
редица квалификационни курсове, както в 
България, така и в Холандия, Австрия, 
Германия, Гърция, Португалия и др. В момента 
работи като асистент в клиниката по обща и 
чернодробно-панкреатична хирургия към 
УМБАЛ "Александровска“.

Доц. д-р Добромир Димитров, 
д.м. е хирург и сертифициран 
HIFU-специалист с онкологична 
насоченост в МБАЛ "Света 
Марина-Плевен". От септември, 
2015 г. е медицински управител на 
HIFU(хайфу)-център „Света 
Марина“ към болницата –  
единствения в Източна Европа 
клиничен център за лечение на 
тумори посредством неинвазивна 
иновативна технология - чрез 
високоинтензивен фокусиран 

ултразвук. Специализирал е в Imperial College-London, 
Великобритания; Страсбург, Франция; Тревизо, Италия; 
Берлин и Бон, Германия; Чонцин, Китай; Дубровник, Хърватия. 
Освен на работата си като хирург, доц. Димитров е отдаден и на 
преподавателската си дейност в Медицински университет-
Плевен, чийто възпитаник е, както и на разработката и 
реализацията на редица научноизследователски проекти. В 
момента е ръководител на 2 международни научноизследова-
телски проекта с участието на учени от Германия, Италия, 
Румъния и Китай.

ДВАМА ВЪЗПИТАНИЦИ НА МУ-ПЛЕВЕН СТАНАХА НОСИТЕЛИ 
НА ПРИЗА „МЛАД МЕДИК“ 2015

С официална церемония, която се състоя на 12 ноември в Аулата на Медицинския университет – София,  
приключи кампанията „Млад медик" 2015 г., организирана от в. „Стандарт", Дарик радио и Министерство на 
здравеопазването. Партньори в инициативата бяха Българският лекарски съюз и Българската асоциация на 

следва на стр. 6
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професионалистите по здравни грижи, агенция "Блиц", 
в. "Доктор", Канал 3 и Радио К2. Кампанията се 
осъществи с подкрепата на "Новартис" и със 
съдействието на "Медикал парк" ЕООД, Ново Нордиск и 
ГлаксоСмитКлайн. 

Събитието уважиха председателят на парламентар-
ната комисия по здравеопазване д-р Даниела 
Дариткова-Проданова, зам.-министърите на здраве-
опазването д-р Ваньо Шарков и д-р Адам Персенски, 
зам.-министърът на образованието Николай Денков, 
заместник-председателят на БАН адак. Дамян Дамянов, 
председателят на Българския лекарски съюз д-р 
Венцислав Грозев, председателят на Българската 
асоциация на професионалистите по здравни грижи, 
Милка Василева, шефовете на най-големите болници у 
нас, над 150 академици, лекари, специализанти и 
медицински сестри.

В началото на форума главният редактор на в. 
"Стандарт" Славка Бозукова направи отчет на 
постигнатото от кампанията през 8-те месеца. 
Заместник-министърът на здравеопазването д-р Ваньо 
Шарков, председателката на здравната комисия в НС 
Даниела Дариткова, шефът на БЛС д-р Венцислав 
Грозев и заместник-министърът на образованието 
проф. Николай Денков отчетоха резултатите от "Млад 
медик" 2015 и аплодираха отличените.

Д-р Драгомир Дарданов, асистент в клиниката по 
обща и чернодробно-панкреатична хирургия към 
УМБАЛ "Александровска“ бе обявен за най-добрия 
млад медик на 2015 г. Наградата му връчи председателят 
на БЛС д-р Венцислав Грозев. Призът "Млад медик" бе 
отсъден и за доц. д-р Добромир Димитров, специалист с 
онкологична насоченост, работил в клиника по 
онкологична хирургия към УМБАЛ – Плевен, а в 
момента в МБАЛ "Света Марина-Плевен", и за д-р 
Магдалена Баймакова, асистент в клиника по 
инфекциозни болести на ВМА – София. Според 
критериите, изработени от БЛС съвместно с гражданска 
инициатива "Млади лекари за ново здравеопазване", те 
събраха съответно 179,72 точки, 137,29 и 88,02 точки. 
Класацията бе направена от специална комисия на 
Българския лекарски съюз, която се нагърби с трудния 

избор на най-добрите сред най-добрите. И двамата 
отличени лекари – д-р Дарданов и доц. Димитров са 
възпитаници на МУ-Плевен. Те изказаха сърдечни 
благодарности към проф. д-р Ташко Делийски за това, 
че е държал ръцете им и ги е напътствал при първите им 
стъпки в хирургията. Отличените с приза "Млад медик" 
получиха едногодишни стипендии от по 400 лв. на 
месец И двамата млади лекари от школата на МУ-
Плевен обявиха, че ще дарят част от наградата си – д-р 
Дарданов обяви, че ще подпомогне възстановяването на 
библиотеката в 1-ва хирургия на МБАЛ "Александров-
ска", а д-р Димитров ще направи дарение на МУ-Плевен 
за създаване на витрина "История на миниинвазивната 
хирургия" в ендоскопския център на Университета.

Отличени бяха и три млади медицински сестри, 
които също получиха едногодишни стипендии по 400 
лв. месечно: Гергана Георгиева Цолова – студентка в 
Тракийския университет в Стара Загора, филиал Хаско-
во, Силвия Младенова – студентка в Медицинския 
университет – София, филиал Враца и Таня Франке-
Александрова – Медицински университет – София. За 
пет от номинираните, които бяха близо до наградата, 
Българската асоциация на професионалистите по 
здравни грижи ще плати годишната такса в 
Университета, обяви г-жа Василева, председател на 
Асоциацията.

Четирима мениджъри на болници, които осигуряват 
добри възможности за развитие на младите си лекари, 
също бяха отличени: д-р Явор Дренски – директор на 
„Токуда болница София”, акад. Иван Миланов – шеф на 
Специализираната болница по неврология и 
психиатрия „Св. Наум” – София, проф. Виктор Златков 
– директор на „Майчин дом” и доц. Костадин Ангелов, 
който е начело на Александровска болница. Шефовете 
на лечебни заведения получиха призовете си от д-р 
Дариткова.

Специална награда – едноседмично обучение в 
центъра по трансплантации в Турция, предоставена от 
турската болнична мрежа „Медикъл Парк”, получи 
уролога от Александровска болница д-р Валентин 

. 

продължава от стр. 5
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Писмо на доц. Нана Нарлиева – бивш преподавател и Зам.-ректор по учебната дейност в МУ-Плевен 

до нейните бивши възпитаници, носители на приза „Млад медик“ за 2015 г.

ЩАСТИЕТО ДА СЕ ПРЕРОДИШ ДУХОВНО
(Отворено писмо до моите бивши студенти)

Всеки човек се преражда физически, предавайки 
гени на своите деца. Малко обаче са хората, които имат 
късмет и щастие да се преродят духовно. Това е 
привилегия на самоотвержени учители, на всеотдайни 
преподаватели, на изтъкнати новатори, на философи-
мислители и на пророци. Със своите знания, теории, 
каузи, както и със силната си аура, те увличат ученици, 
последователи, колаборатори и диадохи, които 
разпространяват идеите им. 

На 12 ноември бяха връчени тазгодишните награди 
„Млад медик“, като първите две от тях бяха спечелени 
от мои бивши студенти и настоящи колеги - д-р Дра-
гомир Дарданов, асистент в Клиниката по обща и 
чернодробно-панкреатична хирургия на Алексан-
дровска болница - София и доц. д-р Добромир Димит-
ров от Клиниката по онкологична хирургия към 
УМБАЛ –Плевен.

За първи път срещнах Драгомир и Добромир, 
когато бяха студенти във втори курс и неразделни 
приятели. Будни балкански чада, родени и израстнали 
сред възрожденската романтика на Севлиево и Троян, 

следва на стр. 7
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те ме впечатлиха веднага с усър-
дието и огромния си стремеж към 
знания. През следващите няколко 
години работихме почти непре-
къснато заедно – в дисекционната 
зала, на семинарите по проблемно-
базирано обучение, по подготов-
ката на съобщенията им за поред-
ната студентска научна конфере-
нция или се забавлявахме на купон 
в студентското общежитие.

След като Драго и Добри се 
дипломираха, контактите ни стана-
ха спорадични, но продължиха и 
докато бяха специализанти, докто-
ранти, дисертанти, кандидат-асис-
тенти. Двамата бързо напредваха 

по трънливата пътека на младите 
хирурзи, преодолявайки много 
трудности, конкуренти и недобро-
желатели. Макар и отдалеч, аз 
продължавах да бъда в течение на 
тяхния личен и професионален 
живот, съпреживявах радостите и 
тегобите им, бях доволна че 
постигат всичко с ум, много труд, 
амбиция и дръзновение. 

Продължавайте все така на-
пред, момчета! Виждам, че искрите 
на древното знание, които преди 
години разпръснах във вашето 
съзнание са разпалили буен пламък, 
топлещ и лекуващ страдащите ви 
пациенти.  Разбирам,  че  сте  

превърнали моите ценности във 
ваши, че сте умножили много-
кратно компетенциите, които ви 
предадох, че никакви предизвика-
телства не ви плашат, че устоявате 
моралния кодекс, завещан ни от 
Хипократ. Като преподавател 
вашите успехи ме изпълват с 
усещането за достойно изпълнен 
професионален дълг, а като човек 
– ме карат да се гордея и да 
изпитвам щастие от това, че чрез 
вас се чуствам духовно преродена.

Скъпи колеги, бъдете здрави, 
за да можете да дарявате здраве!

Ваша доц. д-р Нана Нарлиева

продължава от стр. 6

На 12.11.2015 г., по инициатива на чуждестранните 
студенти, в Медицински университет – Плевен се проведе 
третото издание на превърналия се вече в традиция за 
висшето училище „Ден на народите“ (International Day). За 
първи път в организацията и програмата на събитието се 
включиха над 200  студенти от 16 различни националности 
– Великобритания, Гърция, Испания, Непал, Индия, 
Пакистан, Обединени Арабски Емирства, Нигерия, 
Казахстан, Бангладеш, Турция, Германия, Италия, Шри 
Ланка, Япония и България. Спортната зала „Проф. д-р 
Недко Кючуков“ събра младежи от 16 държави, изявили 
желание да представят многообразието на своите култури 
чрез традиционна кухня, бит, история, народни песни и 
танци. Цялата зала тази вечер бе изпълнена с аромата на 
уханни ястия, със смеха, песните и танците на десетки 
млади хора, дошли в Плевен от различни кътчета на света. 

По време на мероприятието се проведе за трети пореден 
път и традиционното състезание между различните 
националности. Компетентно жури от преподаватели и 
членове на ръководството на висшето училище оцени 
националната кухня, представянето на националните 
костюми, народни песни и танци на отделните държави. За 
трета поредна година бе излъчена държава-победител и на 
студентите, представили по най-достоен и атрактивен 
начин своята националност, бяха връчени награди. 
Миналата година държавата-победител беше Непал, а тази 
година на първо място се класира Индия, на второ  – 
Пакистан, а на трето място – България.

За втора поредна година „Денят на народите“ бе 
посветен на благородна кауза – набиране на средства за 
деца, лишени от родителски грижи. С подкрепата на 
Академичното ръководство в лицето на проф. д-р Славчо 
Томов, ректор на МУ-Плевен, и проф. Ангелина Стоянова, 
зам.-декан за чуждестранните студенти на факултет 
„Медицина“, събраните миналата година от такса вход и 
дарения средства, на стойност 1888 лева, бяха дарени за 
подаръци за Коледа на децата от Дом „Детелина“. Тази 
година общата сума, събрана по време на третото издание 
на Интернационалния ден, възлиза на 4 069 лв., които ще 
бъдат предоставени за реконструкция на салона за 
рехабилитация на Дом за медико-социални грижи (Дом 
„Майка и дете“).

„ДЕН НА НАРОДИТЕ“ СЕ ПРОВЕДЕ ЗА ТРЕТА ПОРЕДНА ГОДИНА В МУ-ПЛЕВЕН 
ПО ИНИЦИАТИВА НА ЧУЖДЕСТРАННИТЕ СТУДЕНТИ

в-к “Academia medica” 
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120 ГОДИНИ ОТ ОТКРИВАНЕТО НА РЕНТГЕНОВИТЕ ЛЪЧИ
БЯХА ОТБЕЛЯЗАНИ С НАУЧНА СРЕЩА В МУ-ПЛЕВЕН

По повод 120 години от открива-
нето на рентгеновите лъчи – едно от 
епохалните събития в историята на 
медицината, катедра „Рентгеноло-
гия и радиология” при Медицински 
университет – Плевен и Медицин-
ски колеж, специалност „Рентгенов 
лаборант”, проведоха научна среща 
на 7 ноември в хотел „Балкан“. 
Организатори бяха проф. д-р Начко 
Тоцев, ръководител на катедра 
„Рентгенология и радиология” при 
МУ-Плевен, Нина Михайлова и 
Силвия Габърска – преподаватели в 

Медицинския колеж. Официални 
гости на събитието бяха директорът 
на Медицински колеж доц. д-р 
Павлина Йорданова-Лалева, начал-
ник учебна дейност към Медицин-
ски колеж, д-р Ваня Бенкова, 
служителите на студентската 
канцелария, на университетската 
библиотека преподаватели от 
Университета и други. 

Срещата се реализира с финан-
совата и материална подкрепа на 
изпълнителния директор на Енер-
гийния системен оператор инж. 
Иван Йотов и фармацевтична фир-
ма, в лицето на д-р Валери Цоков.

Форумът събра над 100 рентге-
нови лаборанти, бивши възпитани-
ци на МК–Плевен, обучавали се в 
него от разкриването на специал-
ността през 2007 г. до сега.

Интересни презентации изнесо-
ха настоящи студенти на МК. В хода 
на дискусиите бяха представени 
значими факти от живота на 

ЕКСПЕРТНА ГРУПА ОТ НАОА ПОСЕТИ 
МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН

Във връзка с 
п р о г р а м н а т а  
акредитация на 
специалност от 

регулираните професии „Рентгенов лаборант“ на 
Медицинския колеж към Медицински университет – 
Плевен, експертна група от Националната агенция за 
о ц е н я в а н е  и  а к р е д и т а ц и я  ( Н А О А )  п о с е т и  
Университета на 23 и 24 ноември. Ръководител на 
експертната група бе проф. д-р Кичка Велкова, д.м.н., а 
членове доц. д-р Иглика Михайлова, д.м. и д-р 
Любомир Червенков – докторант. Наблюдаващ 
процедурата бе проф. д-р Татяна Влайкова, д.б., член на 
ПКЗС, а координатор – гл. експерт Анна Софиянска.

Експертната група реализира поредица от срещи - с 
ръководството на Университета, с Комисията, 
изготвила доклада самооценка за програмна 
акредитация на специалност „Рентгенов лаборант”, със 
студенти от тази специалност и с преподаватели, 

в-к “Academia medica” 
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Рьонтген и от историята на 
откриването на рентгеновите лъчи. 
Интересна беше и презентацията, 
разглеждаща рентгеновите лъчи 
през погледа на съвременната 
образна диагностика.  Много 
полезна за всички присъстващи се 
оказа и дискусията по темата за 
допускани грешки и инциденти в 
рентгенологичната практика. 
Излъчен бе и предварително 
подготвен  филм, който изненада 
приятно випускниците.

ангажирани с обучениетото им, с Колежанската 
комисия по качество на обучението и акредитацията и с 
потребители на кадри, завършили Колежа. Експертите 
се запознаха с материалната база на Медицински колеж, 
посетиха и базите за практическо обучение – УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски“ – Плевен, МБАЛ „Св. 
Панталеймон” – Плевен, МБАЛ „Св. Марина – Плевен, 
МБАЛ „Авис Медика – Плевен. Организирано бе и 
посещение на Университетската библиотека.  
Комисията посети и някои катедри - „Анатомия, 
хистология и цитология“, „Хигиена, медицинска 
екология, професионални заболявания и медицина на 
бедствените ситуации“ и сектор „Експериментална и 
клинична фармакология“. Визитата на експертната 
група завърши със заключителни срещи с Комисията по 
изготвяне на доклада-самооценка за програмна 
акредитация на специалност „Рентгенов лаборант” и с 
Ръководството на МУ – Плевен.
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УНИКАЛНА 3D АПАРАТУРА БЕ ТЕСТВАНА ПИЛОТНО 
В МБАЛ СВЕТА МАРИНА““

На пресконференция, състояла се 
на 13 ноември  в пресклуба на БТА, 
част от екипа на МБАЛ „Света Мари-
на“ -  проф. Григор Горчев, проф. 
Славчо Томов и доц. Добромир 
Димитров, съобщиха пред журна-
листите, че в рамките на една 
седмица в лечебното заведение са 
направени седем 3D операции с 
модерна апаратура. Апаратурата, 
носеща името „Айнщайн”,  е   
пилотно предоставена единствено на 
тази болница, за да бъде тествана, 
като с нея са извършени 7 операции, 
една от които резекция на пациентка 
с рак на дебелото черво. „Ефектът е 
поразителен, операциите са с по-
голям успех, а рискът за пациентите е 
по-малък. Една от оперираните бе 
жена с рак на дебелото черво. След 
петия ден от операцията тя бе 

дехоспитализирана и захранена“, 
обясни доц. д-р Димитров.

Намерението на ръководството 
на болницата е тази апаратура да 
бъде закупена и внедрена в практи-
ката от следващата година при тези 
случаи, в които до този момент 
лекарите са били безсилни. При 
тежките случаи прецизността е 
въпрос на живот и смърт и тогава 
тази апаратура става безценна, тъй 
като дава 7-8 пъти уголемено и 
обемно тримерно изображение на 
оперираните органи.  Точно този 
тип 3D е от съвсем ново поколение и 
се използва за първи път в България. 
Гордост за екипа на МБАЛ „Света 
Марина“ е, че от всички болници 
именно тя е избрана за тестването й. 
Това сподели пред медиите член-
кореспондентът на БАН и медицин-

ски управител на МБАЛ „Света 
Марина“ проф. д-р Григор Горчев. 
Той заяви, че вероятно в началото на 
следващата учебна година болница 
"Св. Марина" ще стане универси-
тетска, което ще обогати възможно-
стите на студентите в МУ-Плевен за 
едно съвременно обучение, особено 
по отношение на модерните 
технологии.
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УМБАЛ-ПЛЕВЕН ВЕЧЕ РАЗПОЛАГА С ЛИНЕЕН УСКОРИТЕЛ

По повод приключването на 
проект "Ремонт, оборудване и 
модернизиране на "УМБАЛ Д-р 
Георги Странски" ЕАД - Плевен", на 
16 декември 2015 г. се състоя 
пресконференция, на която бяха 
п р е д с т а в е н и  р е з у л т а т и т е  о т  
изпълнението му. В нея взеха 
участие зам. -министърът  на  
здравеопазването д-р Ваньо Шарков, 
ректорът на МУ-Плевен проф. 
Славчо Томов и почетният ректор на 
учебното заведение проф. Григор 
Горчев, председателят на БЛС д-р 
Венцислав Грозев,  кметът на 
Община Плевен Георг Спартански, 
з а м . - о б л а с т н и я т  у п р а в и т е л  
Красимир Иванов, и изпълни-
телният директор на УМБАЛ доц. 
Цветан Луканов.

Проектът, на обща стойност 14 
478 328 лв., се финансира от 

 

Европейския фонд за регионално 
развитие и от държавния бюджет на 
Република България.  Той е част от 
Средносрочната рамкова инвести-
ционна програма по схема за 
безвъзмездна финансова помощ 
„Подкрепа за реконструкция, 
обновяване и оборудване на 
държавни лечебни и здравни заве-
дения в градските агломерации по 
Оперативна програма „Регионално 
развитие" 2007-2013 г., с конкретен 
бенефициент Министерство на 
здравеопазването.

Зам.-министърът на здравео-
пазването д-р Ваньо Шарков отбеля-
за: "Университетската болница 
минава на едно по-високо ниво с 
повече възможности за качествено 
обслужване и това е нещо добро за 
пациентите, не само от Плевен, а и 
други области в страната". Той 
обяви, че най-големият инвести-
ционен проект в сферата на 
здравеопазването на стойност над 
140 милиона ще завърши успешно с 
приключването на проектите във 
Варна и Пловдив - съответно на 17 
декември и в дните преди  Коледа. 
Д-р Ваньо Шарков информира 
аудиторията, че от следващата 

година започва реализирането на 
Проекта за  модернизация и 
усъвършенстване на  инфра-
структурата  на  системата  в  
Спешната медицинска помощ.

Резултат от реализацията на 
Проекта е доставената в УМБАЛ-
Плевен медицинска апаратура и 
изградените чрез строително-
ремонтни дейности  помещения, в 
които тя е монтирана.  

Към 30 ноември 2015 година 
лечебното  заведение  отчете  
резултатите от използването на 
получената по проекта апаратура:

1. Дигитална ехографска система 
- изследвани 10 459 пациенти;

2. Дигитален мамограф - изслед-
вани 8 410 пациенти;

3. Ендоскопска апаратура /ви-
деогастроскопи и видеоколоно-
скопи/ - направени 1 760 колоно-
скопии и 2 497 гастроскопии;

4. Дигитална ендоскопска видео-
система за автофлуоресцентни 
изследвания на белия дроб - 
направени 1 101 бронхоскопии;

5. 16-Срезов многодетекторен 
компютърен томограф - изследвани 
4 628 пациенти;

6. Апаратура за магнитно-резо-
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нансна образна диагностика /MRI - 
equipment/ -  изследвани 885 
пациенти;

7. Дигитален скопичнo-графи-
чeн рентгенов апарат - изследвани 12 
755 пациенти;

8. Система за архивиране и 
разпространение на образи PACS;

9.  4 бр. ансансьори;
10. Дизелов агрегат;
През 2015 год. по проекта бяха 

позиционирани:
11 .  Мултимодален линеен 

ускорител с многолистен колиматор 
и съпътстващата го апаратура - 
планирани до 35 пациента на ден;

12. Уредба за интраоперативно 
KV лъчелечение;

13. Анестезиологични апарати 5 
/пет/ броя - планирани 2 350 
анестезии годишно;

14. Четири стерилизационни апарата - планират се 70 стерилизационни 
единици на годишна база;

Очаква се линейният ускорител да заработи с пациенти през пролетта на 
2016 г.

Предвид тенденцията за непрекъснато нарастване на честотата на 
онкологично болните, проектът е изключително навременен и ценен. 
Оборудването на "УМБАЛ Д-р Георги Странски" с високотехнологичния 
мултимодален линеен ускорител и със съвременна модерна апаратура ще 
осигури за пациентите с онкологични заболявания комплексна здравна 
грижа –  от ранната диагностика до лечението.
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ПОСРЕДСТВОМ ИНТЕРНЕТ ВРЪЗКА СТУДЕНТИ ОТ МУ-ПЛЕВЕН
НАБЛЮДАВАХА ТРИ СЛОЖНИ ОПЕРАЦИИ НА ЖИВО

На 28 октомври студентите от специалност „Медицина“ на МУ-Плевен „присъстваха“ посредством интернет 
връзка на 3 сложни операции. Те станаха свидетели на оперативни интервенции, извършени по нов авангарден 
метод, метода "хирургия на естествените отвори". Освен че е по-щадящ за пациента и позволява по-бързото му 
възстановяване, този метод е и по-евтин за болницата. 

Операциите се извършиха съвместно в Първа градска болница в София от д-р Георги Гърбев и доц. д-р Сергей 
Илиев, началник на Отделението по колопроктология и гнойно-септична хирургия към Първа клиника по 
хирургия в УМБАЛ-Плевен.

Интервенциите се предаваха на живо в реално време и студентите, които бяха в зала „Амброаз Паре“ на ТЕЛЕЦ в 
МУ-Плевен, можеха да задават въпроси и да получават отговори от операторите. Този метод на телеобучение не е 
нещо ново в Западна Европа, но в България обаче той не се използва често.

При този иновативен метод коремът на пациента не се отваря, а се оперират туморни формации в ректума и 
сигмата до 30 см през ануса. Хирургия на естествените отвори най-често се прилага при доброкачествени тумори 
или при такива в начална дегенерация. „Този тип интервенции не се правят по традиционния начин, а се прилагат 
през ануса. Това не е премахване на полипи с бримки, както го правят специалистите по гастроентерология, а е 
операция, като се изрязва цялата дебелина на червото и се зашива”, обяснява д-р Ивайло Пресолски, един от 
тримата сертифицирани хирурзи в Плевен, прилагащи метода. Положителното на метода е, че всичко завършва 
бързо, а пациентът се изправя на крака след часове, а след захранването, което също става бързо, болният може да се 
прибере у дома. Методът е още по-приложим, когато се касае за зони, които са на 5 – 6 см от ануса. „При тях, ако се 
приложи стандартният тип отворена хирургия, специалистите няма да могат да възстановят естествения ход на 

нещата и операцията може да завърши с трайно извеждане на черво 
на корема като решение на проблема”, пояснява д-р Пресолски. С 
този иновативен метод това може да се избегне напълно. На този 
етап "хирургия на естествените отвори" се прилага само в три 
центъра в страната – в Отделението по колопроктология и гнойно-
септична хирургия в Плевен, в Първа градска болница и във ВМА, в 
София. В Плевен сертифицираните хирурзи, които прилагат 
метода, са началникът на Отделението по колопроктология и 
гнойно-септична хирургия доц. д-р Сергей Илиев, д-р Венцислав 
Грозев – председател на БЛС, и д-р Ивайло Пресолски – председател 
наРЛК -Плевен.

в-к “Academia medica” 
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КУРС ПО ПЪРВИЧНО И РЕВИЗИОННО ЕНДОПРОТЕЗИРАНЕ НА КОЛЯННАТА СТАВА 

С МЕЖДУНАРОДНО УЧАСТИЕ СЕ ПРОВЕДЕ В МУ-ПЛЕВЕН ПРЕЗ М. ОКТОМВРИ
През м. октомври 2015 г. за пореден път в Телекомуникационния ендоскопски център на Медицински 

университет - Плевен се проведе курсът по първично и ревизионно ендопротезиране на колянната става с 
международно участие за Централна и Източна Европа. В програмата на курса, който се проведе в рамките на два 
дни - 29 и 30 октомври, бяха включени практическа сесия и Хирургия на живо. Операциите на живо от 
операционния блок на УМБАЛ „Д-р Георги Странски", бяха извършени от проф. д-р Аспарух Аспарухов - декан на 
факултет „Медицина" в МУ-Плевен.

Екипът на в-к „Academia medica” честити празника на 
всички бивши, настоящи и бъдещи студенти и ги поздравява 
с химна на младостта “De Brevitate Vitae” (от лат. „За 
краткостта на живота”), по известен като Gaudeamus 
igitur („радвайте се”, „веселете се”)! 

ЧЕСТИТ 8 ДЕКЕМВРИ

НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ 
„ 100 ГОДИНИ ОТ ПЪРВАТА СВЕТОВНА ВОЙНА – 

УЧАСТИЕ И ПОСЛЕДИЦИ “
ОРГАНИЗИРАХА БАН И МУ-ПЛЕВЕН 

ЧРЕЗ РЕГИОНАЛНИЯ 
АКАДЕМИЧЕН ЦЕНТЪР И ОБЩИНА ПЛЕВЕН

На 25 ноември 2015 г. Българска Академия 
на Науките и Медицински университет – 
Плевен, чрез Регионалния академичен център 
и  О б щ и н а  П л е в е н ,  с ъ в м е с т н о  с  
Военноисторически музей -  Плевен,  
Регионален исторически музей - Плевен и 
Съюза на офицерите и сержантите от запаса и 
резерва, организираха Научна конференция 
"100 години от Първата Световна война - 
участие и последици". 

Форумът бе открит официално в зала 
"Панорама Плевенска епопея 1877 г.". 
Участниците  в  конференцията  бяха  
приветствани от  проф. М. Средкова - 
Регионален координатор на Национална 
академична мрежа – Плевен и от доц. Милко 
Аспарухов - Директор на Военноисторически 
музей – Плевен. Изнесени бяха интересни 
лекции: „Участие на България в Първата 
световна война и резултатите от нея“, от акад. 
Георги Марков, БАН; „Стратегически планове 
и развитие на военното действие от 
Българската войска през 1915 г.“ от полк. 
Димитър Зафиров, Централно ръководство на 
Съюза на офицерите от запаса и резерва; 
„Участие на 9-та пехотна Плевенска дивизия в 
Първата световна война“от Красимир Петров, 
уредник в Регионален исторически музей – 
Плевен.
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По повод Световния ден на недоносеността – 17 ноември, Клиниката 
по неонатология към УМБАЛ-Плевен проведе традиционната си среща 
с пациенти на клиниката. Началникът на Клиниката по неонатология 
доц. д-р Виктория Атанасова с гордост отбеляза, че благодарение на 
самоотвержения труд на своите колеги преживяемостта на 
недоносените, родени в УМБАЛ-Плевен, е значително по-висока от тази 
на родените в други болници на региона. Стана ясно, че за последните 5 
години (2011-2015 г.) в УМБАЛ-Плевен са се родили 6603 деца, от които 
774 са недоносени, което е 11,7% от всички новородени. По-високата 
честота на недоносеността тя обясни с факта, че УМБАЛ-Плевен е 
републикански център за региона на Централна Северна България. Тук 
се концентрират ражданията от рискови бременности от областите 
Плевен, Велико Търново, Габрово и Ловеч. Въпреки това още 86 
недоносени новородени, повечето в критично състояние, са преведени 
от други болници на региона за лечение в отделението по неонатология 
на Плевенската болница. Доц. Атанасова категорично подчертаа 
необходимостта от своевременно насочване на рисковите бременности 
за родоразрешаване в УМБАЛ-Плевен, като за доказателство направи 
съпоставка между относителния дял на изписаните вкъщи, родени в 
клиниката недоносени деца, с този на преведените отвън в критично 
състояние недоносени деца. За горепосочения период съотношението 
им е съответно 94% към 64%. 

На празника беше отдадено заслуженото и на хората, били съпри-
частни на затрудненията, с които се е сблъсквал екипа на клиниката и по 
различни начини са изразявали благодарността и уважението си към 
неговата работа. Пламен Тодоров, Теодора Иванова, Цветомир Цанков, 
Станимир Йотов, Галимир Енчев, Силвия Луканова и много други 
родители на новородени, лекувани в Неонатологията са засвиде-
телствали своята благодарност чрез помощта и подкрепата на екипа на 
клиниката в трудни за него моменти. Доц. Атанасова благодари и на 
Кристина Янчева, която направи на Клиниката по неонатология най-
специалното дарение - чрез него, макар и все още да няма своя рожба, тя 
изрази своята съпричастност към проблемите на съвременното българ-
ско детско здравеопазване. Благодарение на нейната финансова подкре-
па е направен дългоочаквания козметичен ремонт на отделението, 
отбеляза доц. Виктория Атанасова. 

Празникът, организиран от клиниката, завърши с почерпка, 
интересни игри и забавления за малчуганите с аниматори, които през 
цялото време се грижеха за забавата на децата.

ВИСОКА ПРЕЖИВЯЕМОСТ НА НЕДОНОСЕНИТЕ БЕБЕТА 
ПРЕЗ ПОСЛЕДНИТЕ 5 ГОДИНИ

ОТЧИТА КЛИНИКАТА ПО НЕОНАТОЛОГИЯ В ПЛЕВЕН 
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на Кръгла маса

МУ-ПЛЕВЕН БЕ ДОМАКИН НА КРЪГЛА МАСА НА ТЕМА 

„ПЛЕВЕН – ЕВРОПЕЙСКИ ЗДРАВЕН ЦЕНТЪР НА БАЛКАНИТЕ”

Създаването на здравен клъс-
тер ще работи за превръщане на 
Плевен в Европейски здравен 
център на Балканите.

На 26 ноември Медицински 
университет – Плевен бе домакин на 
кръгла маса на тема „Плевен – 
европейски здравен център на 
Балканите”. В нея взеха участие 
представители на академичната и 
медицинската общност на Плевен, и 
н а  м е с т н о т о  у п р а в л е н и е  -  
областният управител на Плевен 
Ралица Добрева, кметът на Плевен 
Георг Спартански, председателят на 
Общинския съвет Мартин Митев, 
п р е д с т а в и т е л и  н а  н е п р а в и -
телствени организации, на държав-
ни и частни лечебни заведения и 
домакините на събитието - ректорът 
на МУ-Плевен проф. Славчо Томов 
и чл. кор. на БАН проф. Григор 
Горчев. Осем местни неправител-
ствени организации, обединени в 
гражданска мрежа „Плевен – 
европейски здравен център на 
Балканите”,  разработиха – с  
методическата помощ на Института 
за регионални и международни 
изследвания – София, концепция за 
постигане на икономически и 
социален просперитет на Плевен и 
региона. Основната идея е това да 
стане чрез разширяване, развитие и 
п ъ л н о ц е н н о  и з п о л з в а н е  н а  
натрупаните значителни ресурси в 
сферата на здравеопазването.

Всички участници в кръглата 
маса подкрепиха инициативата на 
осемте неправителствени организа-
ции и приеха рамковото споразуме-
ние, което беше подписано по-рано 
от политическите представители в 
Плевен. 

Кметът на Плевен 
Г е о р г  С п а р т а н с к и  
заяви своята катего-
р и ч н а  п о д к р е п а  с  
думите: „Ако в момента 
Плевен има нещо, с 
което да се похвали и 
ако изобщо в Плевен 
има нещо, което е на 
световно ниво, това е 
сферата на здравео-
пазването и в този 

смисъл общинската власт трябва да 
направи всичко възможно, да 
съдейства в развитието на меди-
цината, тъй като това е важно за 
хората и за града и декларирам, че 
Община Плевен винаги ще оказва 
институционална и всякава друга 
подкрепа в областта на здравео-
пазването.“

Ректорът на Медицинския 
университет, проф. Славчо Томов, 
отбеляза ключовата роля на висшето 
училище в осъществяването на 
идеята и подчерта факта, че 
реализирането й не би било 
възможно без подкрепата на всички 
институции. „Инициативата наби-
ра скорост, има вече своята форма и 
има подкрепата и на всички 
политически представители в 
Плевен, което прави чест на всички, 
застанали зад нея", добави той. 
Проф. Томов подчерта важността на 
това, идеята да придобие и реално 
съдържание.

Проф. Горчев отбеляза, че 
Плевен има база и потенциал за 
иновативно развитие и на бизнеса, 
свързан със здравеопазването, при 

вече съществуващите здравни 
заведения. 

Председателят на новия Общин-
ски съвет в Плевен, Мартин Митев, 
също изрази своето становище 
относно инициативата за създаване 
на здравен клъстер: „Имаме всички 
дадености и трябва да направим 
клъстера тук, благодарение на 
частната инициатива на медицин-
ските заведения в Плевен". Той 
отбеляза, че е много важно кадрите, 
които създава Медицинският 
университет да не се разпиляват в 
страната, а да останат максимално в 
Плевен.

С приемането на рамковото 
споразумение за сътрудничество и 
поемане на ангажимент за създаване 
на здравен клъстер в Плевен, 
местните управляващи се ангажира-
ха да направят необходимото за 
актуализация на Общинския план 
за развитие на Община Плевен и на 
Стратегията за развитие на област 
Плевен. Тези основни програмни 
д о к у м е н т и  т р я б в а  д а  б ъ д а т  
допълнени с концепцията за 
създаване на здравен клъстер. 
Необходимост е и разработването и 
п р и е м а н е т о  н а  о б щ и н с к а  
нормативна уредба и регламенти-
ране на процедурите за привличане 
на инвестиции. 

 На кръглата маса беше отбеля-
зано още, че създаването на здравен 
клъстер и на индустриален парк за 
високотехнологични медицински, 
фармацевтични и съпътстващи 
производства, ще разкрие нови 
работни места, ще задържи повече 

млади хора в града и 
ще има допълнителен 
ефект за стимулиране 
на развитието на съ-
пътстващи дейности 
на местния бизнес, 
като хотелиерство, 
ресторантьорство ,  
транспорт, развле-
чения, и др.

в-к “Academia medica” 
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На 6 ноември  в Телекомуникационния център на 
Медицински университет - Плевен беше открито 
четвъртото по ред Училище по лапароскопска 
роботизирана хирургия за студенти по медицина. 
Негови организатори са Медицински университет  – 
Плевен, съвместно със студентите-участници в Кръжока 
по онкологична хирурия, под ръководството на доц. д-р 
Добромир Димитров. Училището се провежда всяка 
година, като интересът към него нараства както сред 
българските, така и сред чуждестранните студенти. За 
първи път тази година поради изявеното желание за 
участие от повече англоезиково-обучаващи се студенти, 
то се организира в две сесии – първата през ноември за 
българските студенти и втората през март – за 
чуждестранните.

При откриването на форума по лапароскопска 
роботизирана хирургия, чл. кор. проф. Григор Горчев се 
обърна със съвет към младите медици добре да изучават 
анатомията, лапароскопската анатомия и техниките на 
отворената хирургия, за да могат да надграждат с 
л а п а р о с к о п с к а  и  р о б о т и з и р а н а  х и р у р г и я .  
„Лапароскопската хирургия е високо интелектуална  
хирургия, на бързо мислеещите хора“ – подчерта той. 
Проф. Горчев поздрави основния организатор на тези 
училища – доц. Добромир Димитров,  „за пионерския 
му почин в обучението на младите хора по отношение 
на лапароскопската хирургия, следвайки европейските 
тенденции“. 

Целта на организирания ежегодно форум цели 
провеждане на обучение на малка група, но 
мотивирани студенти, с изявени практически и научни 
интереси в областта на съвременната хирургия. В това 
издание активните регистрации са най-много – над 30, 
информира  доц. Добромир  Димитров.  От тях са 
избрани  11  активни участници - български студенти от 
петте  медицински университета в страната, които 
отговарят на предварително зададените изисквания. 
Освен тях още 15 студенти ще се включат като пасивни 
участници. Във втората част на Четвъртото училище по 
лапараскопска хирургия, което ще се проведе през 
месец март 2016 г., ще се обучават 10 чуждестранни 
студенти, като обучението ще е изцяло  на английски 
език.

Участващите в училището се запознаха с 
принципите, индикациите и приложенията на 
лапароскопската хирургия, както и с различията между 
конвенционалната и роботизираната хирургия. 
Активните участници имаха възможност да овладеят 
основни лапароскопски знания и умения чрез 
практически упражнения с виртуални и бокс-
тренажори. 

В програмата на форума бяха включени и доста 
интересни лекции, изнесени от водещи специалисти в 
областта на лапароскопската и роботизираната 
хирургия –  чл.-кор. проф. д-р. Гр. Горчев, проф. д-р. С. 
Томов, проф. д-р. Т. Делийски, доц. д-р. Н. Колев,  доц.  
д-р Д. Димитров, д-р Е. Филипов и д-р Д. Цанков, 
ръководител на хирургията в МБАЛ „Св. Марина” в 
Плевен. Специален гост-лектор на форума беше д-р 
Николай Белев от МБАЛ Еврохоспитал Пловдив. За 
пръв път тази година кратки лекции за минимално-
инвазивната хирургия изнесоха и млади лекари.

За първи път тази година в учебните операционни на 
училището бе включена и медицинска сестра. По 
думите на доц. Димитров „това е опит да се наподобят 
напълно условията на една реална операция.“ 

По време на откриването на четвъртото издание на 
лапароскопското училище стана ясно, че до момента в 
него са обучени 46 студенти, от които над 35 са 
активните участници. „Определено има интерес  към 
такъв тип обучение, тъй като съвременните концепции 
за  обучението по хирургия изискват тази подготовка на 
студентите да започва още в ранните студентски 

г о д и н и .  
Медицински
ят универси-
тет в Плевен 
единствен в 
страната има 
възможност 
да проведе 
т а к о в а  
обучение“,  
обясни доц. 
Димитров.

ЧЕТВЪРТО ЛАПАРОСКОПСКО 

УЧИЛИЩЕ ЗА СТУДЕНТИ 

ОРГАНИЗИРА И 

ПРОВЕДЕ МУ-ПЛЕВЕН

в-к “Academia medica” 



бр. 6/2015
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
страница на 
студентите

КАМПАНИЯ ПОД НАДСЛОВ „MOVEMBER“ 
СТАРТИРАХА СТУДЕНТИТЕ 

ПО МЕДИЦИНА В ПЛЕВЕН
По данни на Световната здравна организация, през 

последните години честотата на заболяванията на простатата 
в Европа се увеличава, особено при мъжете между 60 и 80 
години. Ракът на простатата е на трето място по честота у нас 
сред злокачествените заболявания при мъжете.

Заради сериозността на проблема, плевенският клон на 
Асоциацията на студентите медици в България организираха 
Кампания под наслов „Movember“. Провеждана в световен 
мащаб, инициативата цели да се информират мъжете за 
опасностите, свързани с тяхното здраве – рак на тестисите и рак 
на простатата, както и с възможностите за тяхната превенция.

Студентите от плевенския клон на Асоциацията на 
студентите медици в България организираха раздаване на 
информационни материали пред Централ-мол в Плевен в 

четвъртък 
(19.11.2015) 
и  п е т ъ к  
(20.11.2015) 
от 12 до 18 
часа. Же-
л а е щ и т е  
имаха въз-
можност да 
си напра-
вят и  за-
к а ч л и в а  
снимка за спомен в специалната рамка на Movember.

По време на кампанията, Урологична клиника „Уромед”в 
Плевен предложи и безплатни профилактични прегледи за 
гражданите на 21, 26 и 28 ноември, от 10 до 13 часа. 

в-к “Academia medica” 

КОНКУРС НА ТЕМА “МОЕТО ЕРАЗЪМ + ПРЕЖИВЯВАНЕ”
ОБЯВИ ЦЕНТЪРЪТ ПО ЕВРОПЕЙСКА ИНТЕГРАЦИЯ 

И МЕЖДУНАРОДНО СЪТРУДНИЧЕСТВО
Центърът по Европейска интеграция и международно 

сътрудничество (ЕИМС) обяви  конкурс на тема "Моето 
Еразъм+ преживяване" за най-добре написано есе, 
споделящо впечатленията на студентите, участвали в 
мобилност по програма "Еразъм+. 

Жури в състав: проф.д-р Савелина Поповска, Зам.-ректор 
ЕИМС, д-р Диана Пендичева, Институционален Еразъм+ 
координатор и експертите в ЦЕИМС, разгледа и класира 
есетата както следва:

Първо място - Ивайла Рашева, студент "Медицинска 
рехабилитация и ерготерапия", участвала в мобилност по 
програма "Еразъм+" в периода 01.02 - 30.04.2015, в Университет 
на Медицинските Науки - Познан, Полша;

Второ място - Станимира Елкина, редовен докторант към 
катедра "Детски болести", участвала в мобилност по програма 
"Еразъм+" в периода 31.05 - 31.07.2015, Университет в Любляна, 
Словения;

Трето място за Ибрен Маджарова, студент "Медицина", 
участвала в мобилност по програма "Еразъм+" в периода 31.07 
- 30.09.2015, в Университет в Башкент,Турция;

и специална награда за Анил Темиз, представил есе на 
английски език, студент "Медицина", участвал в мобилност по 
програма "Еразъм+" в периода,30.06 - 30.09.2015, в Университет 
в Рощок, Германия.

следва на стр. 15

Едно ново начало предстоеше и то щеше да преобърне 
всичко. 2015-та беше годината, в която аз реших да преодолея 
много страхове и да променя много неща в себе си. С плахи и 
неуверени стъпки успях да се включа в приключението 
наречено "Еразъм +". Първият полет, първото напускане на 
родината, първите моменти, в които можеш да разчиташ само 
на себе си. Усещах как се издигам все повече и повече не само в 
облаците, а и в живота. Всичко ми беше толкова непознато и 
ново, но в хубавия смисъл. Развълнувана от всичко, което 
предстои аз бързо се климатизирах и впуснах в живота в 
Полша. Много хора ми помогнаха всичко това да стане 
реалност, а приятелствата започнаха да се появяват буквално 
зад всеки ъгъл. Самият факт, че всички бяхме поставени пред 
толкова нови неща ни подканваше да ги преживяваме заедно 
и да бъдем като семейство. Нямаше никакво значение кой 
откъде е, всеки помагаше и разчиташе на другия. Успях да 
разбера много неща като започнем с традиционните ястия и 
хората до най-хубавите магазини и забележителности. 
Практиката, заради която бях там, промени представите ми за 
обучение, даде ми нови насоки за развитие и успях да разбера 
с какво искам да се занимавам. Работата с пациенти от друга 
държава не е лека задача, но когато започнеш да "береш" 
плодовете на всичките си усилия с езика и постоянството, не 
можеш да скриеш усмивката си. В началото най-доброто 
средство за комуникация се оказа жестикулирането, но с 
уроците по полски, на които се записах и с ежедневието ми 

МОЕТО "ЕРАЗЪМ +" ПРЕЖИВЯВАНЕ
сред всички тези хора, се превърнах в доста уверен човек и 
започвах все по-добре да се справям. Научих невероятно много 
неща, нови модели на рехабилитация, апарати и уреди за 
улесняване на работата ни, имах възможност да работя с тежки 
клинични диагнози, но там бяха най-благодарните пациенти. 
С приятелите, които намерих през ваканцията, си 
организирахме най-хубавата екскурзия в живота ни досега. 
Толкова усмивки, снимки, забавни истории и енергични 
хора...беше уникално. 

Трите месеца на престоя ми свършиха толкова бързо, но 
бяха достатъчни, за да усетя живота извън България. Аз се 
промених. Усетих как пораснах за много неща и открих 
качества в себе си, за които не бях подозирала. Уверена и по-
мотивирана от всякога се приготвих да си тръгна. Емоциите не 
можеха да се сдържат, сбогуването с всички ми беше най-
трудното...с обещания да се видим отново. Подарих на всички 
по едно сувенирче за спомен, от отговарящите за мен в 
болниците до охраната в общежитието. Никога няма да 
съжалявам за деня, в който кандидатствах за програмата. Това 
е събитие променящо живота и с гордост бих представила 
отново Университета и държавата ни! Бъдете смели и уверени, 
защото не можете да си представите колко големи са 
възможностите ви!  

Ивайла Рашева
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МОЕТО ЕРАЗЪМ+ ПРЕЖИВЯВАНЕ
Моето Еразъм+ преживяване беше едновременно полезна 

клинична практика и вълнуващо лято. Два месеца в Словения, 
изпълнени с динамика, впечатления и емоции.

Първият ни ден в Словения беше незабравим… 
Пристигнахме в Любляна преди зазоряване. След дългото 
пътуване ни посрещна малко мрачен и все още сънен град…

Но първоначалното притеснение от непознатото много 
бързо отстъпи пред възхищение и любопитство към 
„драконовия” град. Заедно с Ния, моя приятелка и колега, се 
озовахме в реална приказка – замък, извисяващ се на хълма. 
Добре запазена старинна архитектура в центъра на града. 
Десетки мостове, прекосяващи река Любляница. Тълпи от 
хора – млади, възрастни, местни и туристи, забързани за 
ежедневната си работа, наслаждаващи се на чаша вино в 
малките ресторантчета или аплодиращи някой уличен 
артист. И всичко това само през първия ден!

Изненадите предстояха. Ден втори – начало на практиката 
ни в Университетска клиника по педиатрия – Любляна. 
Шестетажна новопостроена сграда, приютила всички 
отделения и специалисти, грижещи се за детското здраве. 
Млад екип, отворен към иновации и отдаден на пациентите. 
Но въпреки заетостта си, дружелюбно настроен към 

чуждестранните студенти. Всеки ден се намираше някой да ни 
покаже най-интересния пациент в отделението си или да ни 
разясни ново за нас инструментално изследване. Взехме 
участие в провеждането на различни диагностични 
пр оц е ду р и ( ф иб р ог а ст р оск опии,  б р онх оск опии,  
чернодробна биопсия, функционални изследвания на 
дихателна система и др.) Запознахме се с момченце, 
претърпяло трансплантация на бял дроб; с пациент, страдащ 
от редкия IPEX-синдром, доживял до 32-годишна възраст; с 
момиченце със синдром на DeGeorge ,  очакващо 
животоспасяваща сърдечна операция и много други. 

Така започна моето Еразъм+ преживяване и продължи с 
компилация от ежедневна практика в болницата, нови 
запознанства, излети в градския парк или малки екскурзии в 
живописна Словения (огромната пещера Постойна, 
кристалното езеро Блед, Триглавските водопади).  Докато 
един ден със съжаление не установих, че приключението е към 
своя край. Напуснах Любляна, заредена с впечатления, 
убедена в желанието си отново да се върна.

Д-р Станимира Елкина, участник в Еразъм + 2015

МОЕТО ЕРАЗЪМ + ПРЕЖИВЯВАНЕ
Програмата за обмен на студенти Еразъм+е едно 

изключително преживяване, което те учи не само да общуваш 
с хора от различни страни и да обогатяваш своите теоретични 
и практически познания, но и ти дава важни житейски уроци.

Трудно е да опиша с думи моето Еразъм + преживяване, тъй 
като двата месеца в Анкара, Турция, бяха наситени с толкова 
много емоции, запознанства, възможности и куп интересни 
приключения. Обучението, което получих там, беше на много 
високо ниво. Изключително съм доволна от възможностите, 
които ни бяха предоставени в Baskent Universiti Hastanesi, 
както и от отношението и начина на обучение на нашите 
турски преподаватели. Освен това срещнах много нови 

приятели, благодарение на които успях да посетя интересни и 
красиви места в Турция, да опозная отблизо тази многоцветна 
и разнообразна култура, да използвам свободно чуждестранен 
език и да науча нов. Всичко това се превърна в едно 
незабравимо преживяване, което със сигурност промени моя 
светоглед и остана най-хубавия спомен в моя студентски 
живот.

Еразъм ме научи да бъда по-отговорна и самостоятелна, да 
улавям всеки красив миг и да му се радвам. Щастлива съм, че 
имах възможността да изживея моето незабравимо Еразъм + 
приключение!

Ибрен Алцекова Маджарова

One Friday, on the last day in Gastroenterology Department, I 
had a very busy day and then as a tradition I baked cookies for my 
supervisor doctors. Unfortunately I realised our professor wasn't 
there to say goodbye. So in the evening, after I had said goodbye to 
everyone, I took my stuff and was about to leave the department. 
Just at the door when I was about to exit, our professor saw me. I 
explained to him how thankful I was to them, he listened me and 
said: "your work here was very nice, and you speak very good 
German ; I hope you will work with us later" That is the best thing I 
could ever heard from a professor. 

On the other hand, it wasn't so easy to find other Erasmus 
students, because I was there for the summer and almost all had 
either already gone or had not even come in yet. But I somehow ma-
naged to meet new friends from different countries, and we cooked 
together, we had parties, watched movies and etc. But one of the 
most amazing memories was the one when we were near the city 
harbour. One warm evening we decided to go to the city harbour, 
grab wine and sing songs while one of us is played the guitar. 

When the night continued, we were singing and having fun 
even with the people who were passing by. And  out of sudden one 
of our friends put his hat in front of us. And after 2 hours we  reali-
sed that we collected 20 euros and that made me laugh like crazy.

As my last sentences, I would like to say one last thing: Dreams 
do not  easily come true.

Anil Temiz 

Erasmus was my dream for almost 3 years, and I really did work 
a lot for it. To be honest you don't need only a good average mark or 
recommendation, but also very good luck. 

After I arrived in Germany and continued my journey to 
Rostock, I didn't know that my whole Erasmus experience was 
going to be just the way opposite…

At the end I was very happy with the memories that I am about 
to share now, because I'm very happy that I was there for 3 months 
and I improved myself scientifically and socially in a very intense 
and helpful way. 

I would really love to begin to tell you about my hospital 
experiences. It was a big part of my Erasmus, because I had to be in 
the hospital from 7:30 till 16:30-17:00; from Monday to Friday every 
week. So basically I was there all week days, from morning to 
evening. But I do not know how I can express my appreciation, it 
won't be enough to thank all the doctors that I met there. Just one 
word: wonderful. I really felt myself as a doctor there, I spoke 
German every single day at a high level, I had to admit my own 
patients, examine them, draw blood, accompany them to medical 
procedures, write their first expressions on the time of admission. I 
had a big responsibility just like a doctor in Germany, and I was 
accepted by them as a physician too, and was respected by them as a 
person from a foreign country. 

If I start to share all my memories from my amazing hospital 
days, there won't be enough pages to write. Nevertheless I would 
like to write one shortly. 

“TODAY IS ANOTHER DAY TO PERSUADE MY DREAM.” 

страница на 
студентите



бр. 6/2015
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
ЧНГ - 2016

Редактор: Д-р Магдалена Балашкова

Гл редактор: Проф. д-р Славчо Томов, дмн

Предпечат: инж. Силвия Емилева

Издателство: Издателски център МУ - Плевен

Печат: „ЕА“ АД - Плевен

град Плевен, 5800
ул. „Кл. Охридски“№1

тел. 064/884-260
е-mail:balashkova@abv.bg

Academia
MEDICA
AcademiaAcademia
MEDICA

“Academia medica” 
предоставя площ за реклама

ДЕНЯТ ЗА БОРБА СЪС ЗАТЛЪСТЯВАНЕТО
БЕ  ОТБЕЛЯЗАН ОТ СТУДЕНТИТЕ 

МЕДИЦИ В ПЛЕВЕН С ЛЕКЦИЯ-ДИСКУСИЯ

в-к “Academia medica” 

Честита Новата 2016 година! 

Да бъде здрава, щастлива и успешна за всички!

в-к “Academia medica”

С лекция-дискусия, на тема „Борбата със затлъстяването“, 
студентите медици от МУ-Плевен отбелязаха 26 ноември -  
Денят за борба със затлъстяването. Мероприятието бе 
организирано от Асоциацията на студентите медици в 
България - клон Плевен, със съдействието на фитнес център 
„Атлетико“. В зала „Асклепий“ на Медицински университет – 
Плевен, посетилите лекцията, получиха полезна информа-
ция относно основните принципи при здравословното 
хранене, развенчани бяха и доста  популярни митове, 
свързани с тънката талия.
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